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Rådet för funktionshindersfrågor

PROTOKOLL 

Sammanträdesdatum  

2024-05-13 

 

Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, måndagen den 13 maj 2024 
kl. 13.00 – 15.50 

Ledamöter Jonas Holm (M), ordförande 

Margareta Stark (C) 

Anders Noreliusson, Attention Hudiksvall 

Irene Ceder, Bröstcancerföreningen Maria  

Elisabeth Nilsson, FUB Hudiksvall-Nordanstig 

Elisabet Eriksson, Funktionsrätt Hudiksvall-Nordanstig 

Linus Eriksson, Funktionsrätt Hudiksvall-Nordanstig 

Bo Normand, HjärtLung Norra Hälsingland 

Ragnar Tollet, HjärtLung Norra Hälsingland 

Jenny Norell, HRF Hudiksvall-Nordanstig 

Christin Styrman, Hudiksvallsortens demensförening 

Lena Jonsson, Norra Hälsinglands diabetesförening 

Ingrid Persson, Reumatikerföreningen Hudiksvall 

Elvy Wallin, Schizofreniföreningen i Hälsingland 

Ulf Nilsson, SRF Hudiksvall/Nordanstig 

Ersättare Birgitta Medin (M) 

Övriga närvarande Stina Almberg, tillgänglighetsstrateg (rådets kontaktperson) 

Elli Heiska, sekreterare 

Susann Dresh, tillgänglighetssamordnare Kiruna kommun  
§ 12 (digital närvaro) 

Peter Larencranz, byggnadsingenjör tekniska förvaltningen, 
§ 12 (digital närvaro) 

Elin Ljung, verksamhetschef vård och omsorg § 14 

Paragrafer 9–16 
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Protokollets förvaringsplats Stabsenheten, kommunledningsförvaltningen 

Justeringens plats och tid Servicecenter, Hudiksvalls kommun, tisdag 21 maj kl. 13.00  

Underskrifter Paragrafer §§ 9-16 

Sekreterare  
 
Elli Heiska 

 

Ordförande 

 

 
 
Jonas Holm 

 

Justerare 

 

 
 
Jenny Norell 

 

Tillkännagivande  

av protokoll 

 

Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla 
från och med 2024-05-22 till och med 2024-06-12. 
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§ 9  

Ändring i ärendelistan 

Ärende 4, Resursskolan Hudiksvalls kommun, utgår p.g.a. förhinder från rektorn. 
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§ 10  

Upprop och val av justerare 

Jenny Norell utses till justerare. 

Justering ska genomföras tisdag den 21 maj kl. 13.00 på Servicecenter i Hudiksvalls kommun. 
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§ 11  

Föregående protokoll 

Föregående protokoll föredras av tillgänglighetsstrateg Stina Almberg. Protokollet läggs till 

handlingarna. 
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§ 12  

Information om hur Kiruna kommun hanterar 

tillgänglighetsfrågorna i flytten av staden  

Susann Dresh, tillgänglighetssamordnare på Kiruna kommun, presenterar sig. Susann har arbetat 

med tillgänglighetsfrågor sedan 2023. 

Kiruna kommun är 20 000 km2 stort till ytan. Av denna mark äger Kiruna kommun mindre än en 

procent. I hela Kiruna kommun bor cirka 23 000 personer. Odlingsgränsen fastställdes 1890 för 

att skydda rennäringen. 

Susann berättar om varför Kiruna måste omvandlas. 2004 blev det känt att Kirunas centrum 

skulle komma att påverkas av gruvverksamheten och behöva flyttas. Då presenterade 

gruvföretaget LKAB en prognos för hur sprickbildningen i marken efter gruvdriften kommer att 

nå in i det som nu är gamla centrum. Det blev startskottet för stadsomvandlingen. 

Gruvbrytningen är basen i Kirunas näringsliv och därför är Kiruna kommun beredd att flytta 

delar av staden. Totalt är det 31 byggnader som kommer att flyttas.  

Kiruna kommun har tagit fram en utvecklingsplan för den nya stadskärnan. Utvecklingsplanen 

antogs av kommunfullmäktige 2014. Planen är att den gamla stadskärnan i Kiruna ska vara 

avvecklad 2035.  

Kommunala tillgänglighetsrådet är ett organ för samråd och samverkan före kommunala beslut 

som berör personer med funktionsnedsättning. Ex.vis snöröjning, kollektivtrafik, nya Kiruna 

centrum, kommunala styrdokument, byggprojekt, kommunala fastigheter och nya badhuset. 

Tillgänglighetsrådet får ta del av systemhandlingar och inkomma med synpunkter. Utmaningar är 

en ansträngd ekonomi och tillgänglighetsperspektivet. 

Ordförande tackar för informationen. 
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§ 13  

Information från föreningarna 

Linus Eriksson: Har inget särskilt att informera om från årsmötet. Frågar om brailleskrivaren 

finns kvar i kommunen? 

Svar: Stina har skrivaren och undrar om fler är intresserade av att ha skrivaren? Linus tar frågan med till 

styrelsen. 

Linus Eriksson har fundering om matleveranser inom äldreomsorgen i kommunen. Har remissen 

gått ut? Påverkar våra grupper inom serviceboenden. I Norrbo får de ta med sig mat och fika, i 

övriga dagliga verksamheter får de mat.  

Svar: Stina har inte hört något om detta. Information ska gå ut när det påverkar våra grupper. 

Anders Noreliusson informerar om att det har varit mycket skriverier i media med anledning av 

att man inom psykiatrin har slagit ihop två avdelningar till en. Många som ligger inlagda behöver 

inte vara inlagda. Det räcker ibland med att man besöker dem i hemmet istället. Ser positivt på 

detta, de anhöriga blir mer involverade. Den 16 maj är det dialogmöte i södra och norra 

Hälsingland och i Gästrikland. Frågor är utskickade om bl.a. anhörigstöd och hur elevhälsan 

jobbar med suicidinsatser.  

Man har haft årsmöte inom demensvården. Elin Ljung var där och informerade om Skyttegillet. 

Varför finns det ingen demenssjuksköterska i kommunen? Får hemtjänsten gå utbildningen 

stjärnmärkt?  

Svar: Jonas svarar att han och Margareta Stark lyfter frågan om demenssjuksköterska. Margareta upplyser om 

att man kan komma till kommunfullmäktiges sammanträde den 27 maj och ställa frågan om 

demenssjuksköterska och demensteamet till ansvarig politiker.   

Bo Normand lyfter frågan om Hälsans stig, som finns runt om i Sverige i 130 kommuner. Frågan 

togs upp i kultur- och fritidsnämnden 2022 (medborgarförslag). Bo hade då diskussioner med 

Richard Karlsson på kultur- och fritidsförvaltningen. Rundslingan ska kunna användas hela året 

även av funktionshindrade och vara 4-6 km lång. Solbryggorna kan vara en bra start och målgång.  

Rådet ställer sig bakom förslaget och ger Bo och Stina i uppdrag att kontakta Richard Karlsson igen. Man tar 

fram en karta med olika alternativ. Återrapport till rådet. 
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Ulf Nilsson informerar om att det är problem med porttelefoner hos Glada Hudikhem. Tidigare 

gick porttelefonen mot den fasta telefonen hemma, men nu måste man ha en mobil för att kunna 

öppna porten när man får besök. Glada Hudikhem skyller på Telia. 

Stina undersöker detta med Glada Hudikhem. 

Ulf Nilsson: På andra ställen finns det psykiatriambulanser som kommer istället för Polisen.  

Anders: Man har pratat om detta här också. Psykiatriambulanserna finns i storstäderna. Här utbildas 

ambulanspersonal i första hjälpen psykiatri. 

 

 

  



 

 

PROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 

2024-05-13 

Rådet för funktionshindersfrågor 

 

Justerandes sign: Utdragsbestyrkande: 

    10(12) 

 

§ 14  

Information från social- och omsorgsförvaltningen – 

Nedläggning av äldreboenden  

Elin Ljung, verksamhetschef vård och omsorg, informerar att social- och omsorgsnämnden 

fattade beslut i december 2022 om Inriktningsbeslut för långsiktigt hållbar äldreomsorg i 

Hudiksvalls kommun. Förvaltningen fick i uppdrag att anpassa äldreomsorgens organisation på 

ett sådant sätt att målsättningarna i inriktningsbeslutet uppnås. 

Inriktningsbeslutet är uppbyggt utifrån grundpelarna kvalitet, arbetsmiljö och ekonomi. 

Äldreomsorgen ska öka andelen förebyggande och tidiga insatser.  

En enkät gick ut till hela äldreomsorgens verksamhet och svaren användes som underlag till 

tjänsteutlåtandet. 

Förslaget var att minska antalet boendeplatser. Social- och omsorgsnämnden beslutade i mars 

2024 att föreslå kommunfullmäktige att avveckla Rosenborg och Ingsta som särskilda boenden.   

Ordförande tackar för informationen. 

 

Frågor till Elin Ljung 

Christin Styrman: Hemtjänsten tar hand om mer gravt dementa. Utbildas hemtjänstpersonalen? 

Elin: Utbildningen stjärnmärkt är påbörjad. Vi fortsätter med utbildning av hemtjänstpersonal. 

Lena Jonsson: Äldre med diabetes typ 1 hamnar på boenden. Läkarna har inte kompetensen och 

de äldre får inte den behandling de behöver.  

Linus Eriksson frågar om matleveranser inom äldreomsorgen. Påverkar serviceboenden och 

gruppbostäder. Har inte fått någon information. Det är viktigt att information når ut till alla.   

Elin: Jag är inte rätt person att svara på den frågan.  

Stina antecknar och tar med frågan till nästa möte, tar frågan med kostchef Katarina Niemi. 

 

Ordförande tackar Elin för informationen och önskar en trevlig sommar.  
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§ 15  

Övrig information 

Föreningsbidrag 

Stina Almberg informerar om att av misstag har inga utbetalningar gjorts för föreningsbidrag 

2022. Detta har nu handlagts och utanordningarna är klara och kommer att utbetalas innan 

sommaren.  

Tillgänglighetskampanj 

P.g.a. extra jobb är tillgänglighetskampanjen försenad. Linus och Stina har gjort klart bilderna och 

ett förslag är framtaget. Texterna är kvalitetsgranskade. 

Valmaterial 

Stina Almberg har fått valmaterial i punktskrift, med information om hur det går till att beställa 

valsedlar i punktskrift. Ulf får ta med materialet och delar ut till intresserade inför valet till 

Europaparlamentet. 
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§ 16  

Nästa möte 

Nästa möte är den 16 september 2024.  

Stina Almberg tar gärna emot idéer och förslag om vad föreningarna vill veta mer om till hösten.  

 

Ordförande önskar rådet en trevlig sommar! 


